
 
 Protokół nr XLI/14

z sesji Rady Miejskiej w Braniewie
odbytej w dniu 04 listopada  2014 r.

Obecni na posiedzeniu według załączonej listy obecności , która stanowi zał. nr 1 do niniejszego
protokołu .
Proponowany porządek obrad :
1. Otwarcie obrad .
2. Zatwierdzenie porządku obrad .
3. Zatwierdzenie protokołu  z  sesji  Rady Miejskiej z 7 października 2014 r.
4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Braniewa z działalności między sesjami .
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Braniewa z wykonania zadań oświatowych za rok szkolny
     2013/2014 w rozbiciu na poszczególne placówki .
6. Interpelacje i zapytania .
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta na 2014 rok .
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia  stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla
    samorządowego zakładu budżetowego Administracji Budynków Komunalnych w Braniewie .
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi
    oraz podmiotami , o których mowa w art.3 ust.3 z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
    pożytku publicznego i o wolontariacie na terenie Miasta Braniewa na rok 2015 .
10. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji planu aglomeracji BRANIEWO .
11. Podjęcie uchwały w sprawie skargi z dnia 22 września 2014 roku oznaczonej  numerem
      Or.1510.9.2014 na działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w
      Braniewie .
12. Podjęcie uchwały w sprawie skargi na Burmistrza Miasta Braniewa z dnia 20 września 2014
      roku oznaczonej  numerem Or.1510.10.2014 .
13. Podjęcie uchwały w sprawie skargi z dnia 8 października 2014 roku oznaczonej  numerem
      Or.1510.11.2014 na działanie Burmistrza Miasta Braniewa .
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania .
15. Sprawy różne .
16. Zakończenie obrad .

Ad.1 – Otwarcie obrad .
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tadeusza  Barycki   o  godz.  10  .00 otworzył  XLI  sesję   Rady
Miejskiej w Braniewie . Na wstępie Przewodniczący Rady wspólnie z Burmistrzem H.Mrozińskim
w  imieniu  wszystkich  obecnych  na  sali  złożyli  życzenia  imieninowe  radnemu  Olgierdowi
Falkowskiemu i wręczyli kwiaty . Wszyscy odśpiewali solenizantowi 100 lat . 
Radny O.Falkowski podziękował za życzenia i powiedział , że Burmistrz życzeniami i śpiewem
100 lat  wytrącił mu argumenty  i będzie to jedyna sesja na , której nie będzie sobą .
Przewodniczący Rady powitał radnych , burmistrzów ( H.Mrozińskiego i J.Maziarza ) , dyrektorów
jednostek organizacyjnych , kierowników wydziałów , prasę ,  telewizję ,   zaproszonych gości ,
mieszkańców Braniewa . Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad .  Obecni
byli wszyscy radni – 15 .

Ad.2- Zatwierdzenie porządku obrad.
Przewodniczący  Rady przypomniał , że wszyscy radni otrzymali 28 października materiały na sesje
i pytał czy są   wnioski , propozycje do przesłanego porządku obrad . 
W związku z tym , że nie zgłoszono żadnych wniosków  , Przewodniczący Rady  przystąpił do
głosowania  nad zatwierdzeniem porządku obrad sesji . 
Rada Miejska 15 głosami „za”  zatwierdziła porządek obrad XLI sesji Rady Miejskiej w punktach
od 1 do 16 . Na stan 15 , obecnych było 15 radnych . 
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Ad.3- Zatwierdzenie protokołu  z  sesji  Rady Miejskiej z 09 września 2014 r.
Przewodniczący Rady poinformował , że w biurze Rady wyłożony był do wglądu  protokół z  sesji
z 7 października . Przewodniczący pytał czy  są  uwagi , propozycje  do protokołu  .
W związku z tym , że nie zgłoszono uwag , Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad
zatwierdzeniem protokołu  z  XL sesji Rady Miejskiej w Braniewie   .
Rada Miejska  15  głosami  „za” zatwierdziła protokół z XL sesji Rady Miejskiej w Braniewie
odbytej 7 października 2014 r.  W tym punkcie porządku obrad  Rada obradowała w pełnym 15-
osobowym składzie . 

Ad.4- Sprawozdanie Burmistrza Miasta Braniewa z działalności między sesjami . 
Burmistrz H.Mroziński przedstawił informację o odbytych spotkaniach i podjętych decyzjach od 
7 października 2014 r. 
1. Odbyły się uroczystości 20-lecia 9 Brygady Pancernej . Związki miasta z Brygadą są bardzo
    ścisłe . Jesteśmy zauważeni jako ta Rada , to miasto , która ściśle współpracuje z naszą jednostką.
    Ufundowaliśmy pomnik patrona Stefana Batorego przekazując 10.000 zł , co było widoczne .
    Wspólnie z Przewodniczącym mieli możliwość wmurowania kamienia węgielnego , również
    przy otwarciu byli w jakiś sposób nagradzani . Pokłosiem tego , że współpraca jest bardzo dobra
    była wizyta wczorajsza wizyta wiceministra obrony narodowej w Braniewie na zaproszenie        
    Senatora Pana Witolda Gintowt-Dziewałtowskiego . Pan Senator zapewnił , że 9 Brygada będzie
    rozbudowana . Nikt nie zna szczegółów . Ważne jest to co powie Sztab Generalny . Ważne jest
    to , że polityka rozwoju sił zbrojnych na wschodzie się zmieniła . Ponadto wicemister stwierdził ,
    że to , że mamy czołgi PT 91  , które mieli okazję oglądać na defiladzie 9 Brygady po raz 
    pierwszy to jest sygnał , że ta jednostka nie będzie likwidowana . Spotkanie odbyło się w
    przyjacielskiej  atmosferze . Byli również na spotkaniu dla mediów , otwartym na którym była
    znikoma ilość mieszkańców . Wszystkich było chyba z 15 osób . 
2. Byli patronem Hubertusa . Te środowiska , którymi się zajmują , wspomagają  to również
    Święto Białej Laski Polskiego Związku Niewidomych  , który to związek również dziękował im
    za współpracę . To , że Związek Niewidomych ma siedzibę  w Urzędzie Miasta nie musi ponosić 
    opłat za ciepło , pomieszczenia to również podziękowania dla radnych . Był Dzień Seniora w
    BCK . Większość imprez odbywa się w naszym Ośrodku – Braniewskim Centrum Kultury . Tam
    swą siedzibę ma wiele stowarzyszeń , a my tym stowarzyszeniom pomagamy , to jest Państwa
    zasługa i to jest widoczne w mieście – powiedział Burmistrz. 
Burmistrz stwierdził , że  w związku z tym , że to jest koniec kadencji Rady , stąd chciałby kilka
słów  powiedzieć  na  temat  tej  Rady  ,  4  lat  .  Kontynuując  wypowiedź  Burmistrz  powiedział  -
Państwo powinniście być dumni i macie z czego . Mam przed sobą 19,5 mln zł , które ta Rada
wydała w tej kadencji . Wszyscy zapomnieliśmy , że kończyliśmy basen , kończyliśmy amfiteatr  ,
kończyliśmy Przystań Żeglarską . Czy ktoś pamięta o drodze na Morskiej , Świętojańska , 30%
udziału to był udział miasta . Ulica Gizewiusza , Piaskowa , Łąkowa , Botaniczna , plac zabaw przy
rondzie . Nikt nie pamięta , to było 2 lata temu , rok temu . Ta Rada miała to szczęście , że mogła
wydać pieniądze na Braniewo nie swoje , tylko udział miasta Braniewa był tak znaczny , że my od
razu mieliśmy . Wczoraj powiedział Pan Minister – my nie umiemy się cieszyć , bo Polska się cała
zmienia . W każdym mieście  środki europejskie są widoczne . A u nas są widoczne w sposób
szczególny . Patrząc na centrum miasta , które kiedyś było zaniedbane , parki przy Pl.Wolności ,
cmentarz  św.  Jana  przy  ul.Gdańskiej  fontanna  ,  to  wygląda  coś  pięknego  .  Chce  Państwu
podziękować za to wszystko . Ta Rada wydała ogromne pieniądze nie swoje . Jak ktoś mówi , że
można było zrobić więcej . Pewnie można by było , chcieliśmy ale w konkursach bierze udział
wiele gmin , wiele miast , to nie jest tak , że składa się wniosek i już są pieniążki przyznane . Basen
I miejsce , amfiteatr też I miejsce . To były najlepsze wnioski . Podziękowanie dla Pani Nogal , bo
przecież jest cały zespół pracował i te środki udało nam się zdobyć . Nie jest sztuką mówić , że
można było . My pokazaliśmy , że można było i my je wykorzystaliśmy . Serdecznie dziękuje 
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Państwu . Jak ktoś przechodzi czy przejeżdża przez miasto Braniewo na Wszystkich Świętych , to
nie wiem czy tylko  ja spotykam ludzi , ludzi którzy przyjeżdżają mówią jak miasto Braniewo się
zmieniło .  Może tego nie widzimy na co dzień ale tak jest .  Państwo uchwały macie , którymi

dzisiaj będziemy się zajmowali  . Następnie Burmistrz poinformował , że sprzedali Panu działkę o

powierzchni 33 m² położonej przy ul.Kwiatowej na polepszenie warunków , ponieważ nie było
dojazdu . Burmistrz stwierdził , że mieszkańcy nauczyli się współpracować z miastem . Mieszkańcy
występują o nieodpłatne przekazanie terenu , ponieważ robią przy swoich budynkach na nie swoim
terenie na swój koszt parkingi , drogi wewnętrzne . Taka sytuacja ma miejsce na ul.Mielczarskiego 
12-14 gdzie mieszkańcy wystąpili  o  użyczenie  terenu na którym chcą zrobić  parkingi  na swój
koszt .  Burmistrz wyraził zgodę . To co widać w Braniewie . Wspólnoty nasze działają , nauczyły
się pozyskiwać fundusze europejskie . To że są elewacje wykonywane na budynkach to jest zasługa
wspólnot . Uczyliśmy się zdobywać środki unijne i m.in. Miasto również w tym ma swój udział , bo
Wydział  Inwestycyjny tym osobom  (  osobom fizycznym i  prawnym )  starał  się  pomóc .  Jest

wniosek  przez  nas  złożony  do   Konserwatora  Zabytków  o  dofinansowanie  remontu organów
Kościoła św. Antoniego . Jest to wniosek sporządzony przez pracowników Urzędu Miasta ale złożył
go ksiądz Prałat . Burmistrz zapowiedział , że będzie jeszcze podsumowanie , będzie jeszcze prosił
o głos . Burmistrz prosił o pytania .
Radny O.Falkowski powiedział , że zabiera głos  w imieniu mieszkańców . Radny stwierdził, że
Burmistrz optymistycznie  jak zawsze nastawiony , to dobrze , dobrze jest być człowiekiem który
optymistycznie podchodzi do sprawy . Mimo , że to jest ostatni Rada i trzeba się ładnie pożegnać to
powie do mieszkańców , że – my Radni widzimy też niedociągnięcia , które zaistniały w naszej
kadencji . Bo oprócz pozytywów trzeba widzieć również to co się nie zrobiło tak jak się należy do
końca . Chciało się  ale nie wyszło żeby później na błędach można było się uczyć . Przyjdzie nowa
Rada i musi wiedzieć , że my nie jesteśmy tymi , którzy uważają , że wszystko jest perfekt , że
wszystko jest  okej.   Chociażby  to co Burmistrz  wymieniał  – inwestycje  i  mówił  o wydanych
pieniądzach , to są duże pieniądze - 19,5 mln zł zostały wydane przez Radę . Radny Falkowski
apelował do przyszłej Rady żeby pieniądze , szczególnie pieniądze publiczne wydawać z jeszcze
większą rozwagą , bo ma pretensje dlaczego mocniej nie walczył o to żeby nie budować pewnych
rzeczy chociażby Przystani Żeglarskiej   na która ponosimy koszty , a która nie służy w całości
mieszkańcom. Jest to piękny obiekt ale konia z rzędem temu kto powie czemu to służy . Radny
Falkowski przypomniał, że wypowiadali się na ten temat inni radni . Chodzi o to żeby na przyszłość
ci którzy zostaną radnymi wiedzieli , że bardziej trzeba pilnować publicznego pieniądza , oglądać
go z dwóch stron po kilka razy zanim się wyda . Bo swoje można wydać . Można kupić mercedesa
za  milion  ,  a  potem nie  ma  się  na  utrzymanie  .  Troszeczkę  też  jest  tak  jak  z  basenem .  Też
chcieliśmy wszyscy basenu . Nie powiem , że nie chciałem ale jak przyszli radni te przemyślenia
wezmą do serca to jeszcze będzie lepiej . Nigdy nie jest tak , że wszystko jest perfekt . Nikt nie
może o sobie powiedzieć , że jest perfekt i że jest nieomylny . Może trzeba było jeszcze bardziej
powalczyć  o niektóre ulice  , takie jak ul.Mielczarskiego , o osiedle wojskowe . Zbudowaliśmy
wiele rzeczy , a na osiedlu ludzi zalewa , zalewa piwnice po deszczu . Pan Falkowski zwrócił się do
Burmistrza mówiąc dobrze , że Pana jest optymistą i tak trzeba ale też trzeba wiedzieć błędy . Ten
kto widzi błędy , to nie popełnia ich w przyszłości i jest jeszcze lepiej . Tak powinno być . Ponadto
Radny Falkowski powiedział do Burmistrza , że powinien odpowiedzieć pozytywnie na zaproszenie
telewizji  Braniewo  na spotkanie . Pan Falkowski powiedział , że nie wie czy było to spotkanie  ale
była informacja Burmistrza , że mieszkańcy i tak widzą co zrobił . Zdaniem radnego Burmistrz
powinien wystąpić w imieniu  swoim i  Rady ,  i  powiedzieć  rzeczowo  co zrobiono ,  a  co nie
zrobiono i jeżeli tak  jest dobrze to p.Falkowski by się nie bał i by stanął . Ponadto proponował , że
mogą się spotkać z przyszłymi radnymi w BCK żeby porozmawiać na temat różnych problemów
samorządu  i  prawa  samorządowego  ,  ekonomii  .  Stwierdził  ,  że  plakaty  nie  mówią  wiele  o
człowieku tylko czyny . Zdaniem radnego Falkowskiego  Burmistrz zrobił błąd i trzeba było się 
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spotkać  bo  to  jest  trochę  jakby potraktowanie  mieszkańców nie  w porządku  .  Trzeba  było  się
spotkać i z otwartą przyłbicą stawić . Pan Falkowski stwierdził , że Burmistrz nie staje w telewizji
Braniewo tylko  przed mieszkańcami  .  Przykładem jest  Starosta  Kętrzyński  który  szczegółowo
powiedział co zostało zrobione , a co nie zrobione .  Dlaczego nie . Nie tylko tutaj , że Burmistrz się
pochwali ale trzeba było wystąpić do mieszkańców Braniewa , bo to mieszkańcy  nas wybierają i
trzeba ich szanować .
Burmistrz  H.Mroziński  powiedział  ,  że  nigdy  się  nie  bał  telewizji  i  odesłał  do  swego  spotu
Telewizja Vectra , gdzie jest pokazane co zrobili . Tam jest tylko cząstka tego , bo miałby przewagę
nad wszystkimi innymi , że coś zrobił . A ta reszta co pokaże ? Niewiele . Nie chciałem mieć tej
przewagi , tylko tyle – powiedział Burmistrz . 

Ad.5 - Sprawozdanie Burmistrza Miasta Braniewa z wykonania zadań oświatowych za rok szkolny
           2013/2014 w rozbiciu na poszczególne placówki .
Pan M.Maludziński główny specjalista poinformował , że zgodnie z przepisami o systemie oświaty 
organ wykonawczy jednostki samorządu przedstawia corocznie sprawozdanie z działalności szkół i
placówek podległych miastu . Tak się dzieje w tym roku również i tak jest ze zwyczajem od kilku
lat  ,  że  jest  przedstawiane na forum sprawozdanie jednostkowe każdej  z  placówek  .  Jedynym
punktem obowiązkowym jakim w tym sprawozdaniu znajduje się , zgodnie z ustawa o systemie
oświaty  jest  przedstawienie  przez  każdą  szkołę  informacji  o  uzyskanych  wynikach  ze
sprawdzianów i egzaminów . Reszta to są nasze punkty , które chcemy żebyście Państwo się mogli
zapoznać – poinformował p.M.Maludziński i prosił o pytania na które postara się odpowiedzieć
bądź dyrektorzy .
Radny J.Welke stwierdził , że prawie wszystkie placówki przedstawiły swoje informacje również z
podaniem kwestii finansowych , natomiast Szkoła Podstawowa nr 5 takiej informacji nie zawarła .
Pan  M.Maludziński  wyjaśnił,  że  w  tym  roku  nie  prosili  o  sprawozdania  finansowe  ,  szkoły
samodzielnie to wpisywały .
Radny J.Welke  powiedział, że szkoda , bo dałoby to obraz budżetu wszystkich jednostek  , a tak
mają informację niepełną .
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i stwierdził, że sprawozdanie Rada przyjęła . 

Ad.6 - Interpelacje i zapytania .
Radny G.Cygan poruszył kwestię przedszkola wojskowego . Poinformował, że według informacji
podanych na ulotkach wyborczych przedszkole wojskowe przekształci się z czasem w przedszkole
miejskie .  Radny pytał czy dalsza wizja istnienia przedszkola niepublicznego istnieje , czy będzie
to tylko przedszkole miejskie . Następnie radny nawiązał do wniosku Nowej Prawicy o likwidację
Straży Miejskiej . Radny Cygan pytał co się dzieje formalnie-prawnie z ww. wnioskiem .
Radna  W.Karaś  poinformowała  ,  że  właściciele  sklepów  w  okolicy  ul.Kościuszki  ,  gdzie  jest
parking zgłaszają  brak szaletu  miejskiego .  Jest  szalet  miejski  na rynku i  na ul.Fromborskiej  ,
natomiast  na  ul.Kościuszki  nie  ma  szaletu  i  właściciele  sklepów skarżą  się  ,  że  nie  mogą  się
odpędzić od ludzi  którzy chcą załatwić potrzeby fizjologiczne w ich ubikacjach . Jeżeli nie mają
takich możliwości to załatwiają się w krzakach . Nasiliło się to  teraz kiedy  zostały przeniesione
przystanki autobusowe z dworca na ul.Kościuszki . Radna prosiła aby zwrócić uwagę na to co się
dzieje na ul.Kościuszki po lewej stronie ,  kiedy młodzież szkolna czeka na autobus ,  siedzi na
parapetach okien wystawowych sklepów . Ponadto zwróciła uwagę , że tam nie ma wiaty , nie ma
ławek w dostatecznej ilości .  Te miejsca nie są przystosowane do przystanków autobusowych .
Radna  powiedziała  ,  że  szczególnie  zwraca  uwagę  na  brak  miejsca  do  załatwiania  potrzeb
fizjologicznych . Pani Karaś sugerowała że należałoby w tej okolicy miasta znaleźć jakieś miejsce
na  wybudowanie  szaletu  miejskiego  bądź  rozwiązać  ten  problem  poprzez  TOI  TOI  (  toalety
przenośne  )  .   Podobna  sytuacja  jest  na  ul.Elbląskiej  .  Tam mieszkańcy zgłaszają  ,  że  ludzie
załatwiają się pod murami , bo nie ma możliwości załatwienia się w szalecie . Teraz te przystanki 
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zrobiły się bardzo oblegane . To jest na dzień dzisiejszy sprawa do załatwienia – powiedziała radna
Karaś . 
Wiceprzewodniczący Rady D.Frąckiewicz  poinformował ,  że  w ostatnim czasie  zgłosiła  się  do
niego  grupa  młodzieży  w  sprawie  utwardzonego  terenu  na  ul.Wodnej  ,  przygotowanego  przez
miasto pod skye park  . Są tam duże zniszczenia . Pan Frąckiewicz prosił aby w niedługim czasie
uporządkować ten teren . Są tam też prawdopodobnie ubytki  duże w kostce , uszkodzona lampa .
Apelował do policji aby tam się częściej pojawiała , ponieważ są sygnały od mieszkańców , że tam
się odbywa codzienne spożywanie alkoholu . Ponadto apelował do Straży Miejskiej aby w ciągu
dnia  pilotowała  ten  teren  .  Następnie  wiceprzewodniczący  poruszył  kwestie  parkingu  przy
ul.Fromborskiej  .  Stwierdził,  że sytuacja się w jakiś sposób wyjaśniła ,  nie ma obecnie natłoku
samochodów i kłopotów . Pan Frąckiewicz prosił o informację jak wygląda sytuacja jeżeli chodzi o
stronę prawną i czy ten temat  został już załatwiony .
Radny O.Falkowski powiedział , że ma interpelację do przyszłych władz naszego miasta i powiatu .
Są to sprawy o których mówili , również wspominał na sesjach , a nie zostały do końca załatwione .
Jedna sprawa to  osiedle  wojskowe :  sprawa  smrodu  ,  zalewania  .  To jest  sprawa którą  trzeba
załatwić . Nie obiecywać złotych gór , nie obiecywać gazu . Radny zwrócił uwagę , że w spotach
wyborczych  czyta  od  12  lat  ,  że  gaz  będzie  dla  mieszkańców  Braniewa  .  Radny  Falkowski
powiedział, że nie wypada pisać takich rzeczy o gazie , bo Burmistrz powinien wiedzieć , że to są
miliony . Przyłącza do każdego domu to by musiały być opłacane przez mieszkańców , bo żaden
samorząd tego nie udźwignie .Osiedle wojskowe : drogi , chodniki i kanalizacja żeby mieszkańców
nie zalewało . Ulica Mielczarskiego   - w tej chwili tam się robi przejścia , chodnik , Sikorskiego i
przejście  na  Mielczarskiego  .  Wczoraj  miał  spotkanie  z  mieszkańcami  z  tamtego  terenu  i
mieszkańcy prosili aby na tej ulicy nie dokuczał im hałas przejeżdżających przez kostkę nierówną
samochodów ciężarowych od rana do wieczora . Radny Falkowski apelował do władz miasta i do
władz powiatu i proponował żeby się zebrać wspólnie i tą sprawę przedyskutować i nie odbijać
pałeczki . Zwrócił uwagę , że nie widział w żadnych spotach żeby ktoś obiecywał załatwienie tej
sprawy tak jakby ta ulica była w porządku , a nie jest . Radny powiedział , że trzeba coś zrobić z
dworcem PKS , PKP . W każdym mieście dworzec jest jakąś wizytówką  miasta , powiatu . Zamiast
wydać pieniądze  na port  można było  wydać pieniądze  przy wspólnych uzgodnieniach  na  jakiś
remont żeby było tak jak dawniej żeby ludzie mogli  na dworcu godnie poczekać na autobus . 
Następną sprawę jaką poruszył radny Falkowski to sprawa drugiego mostu bądź obwodnicy o której
radni  mówili  żeby  odciążyć  Braniewo  na  pewno  to  trzeba  zrobić  .  Radny  przypomniał  ,  że
Burmistrz pisze , że w 2014 roku wydane zostały pieniądze na projekt mostu . Radny pytał kiedy
ten most będzie stał . W dokumentacji wieloletnich prognoz w ogóle tego nie ma . 
Przewodniczący Rady prosił o precyzowanie konkretnych pytań i interpelacji .
Radny J.Welke poinformował, że ma trzy sprawy . Jako pierwszą to radny pytał czy można dzisiaj
powiedzieć jak wygląda rozdysponowanie środków przeznaczonych na współprace z organizacjami
pozarządowymi . Dobrze by było gdyby na koniec tej kadencji radni wiedzieli jak te środki zostały
rozdysponowane . Kolejną sprawą jaką radny Welke poruszył to jest stan finansów i budżetu basenu
co zawsze radnego bulwersowało i  niepokoiło .  Ubiegłego roku budżet  się  nie  zamknął  ,  były
straty , były braki na które Rada z budżetu miasta musiała dokładać . Pan Welke pytał jak ta sprawa
wygląda na koniec bieżącego roku . Czy ponownie skończy się rok takim krachem jak poprzedni .
Dobrze by było żeby radni wiedzieli co się zostawia dla następnej Rady . Następną sprawę jaką
radny Welke poruszył mówiąc że jest to przykra sprawa ale został do tego zobowiązany jako radny .
Poinformował,   że  chodzi o konflikt  który od jakiego czasu toczy się w Gimnazjum nr 1 .  W
obronie  nauczycieli  stawał  jeden i  drugi  związek  .  Dostarczono  wczoraj  radnemu szereg  pism
mówiących  o  tej  sytuacji  .  Mowa  jest  o  zwolnieniach  ,  o  procesach  sądowych  ,  wygranych
procesach i o przywróceniu do pracy . Było też żądanie o odwołanie dyrektora złożone na piśmie
przez oba związki zawodowe . Radny pytał czy ten temat był omawiany przez Komisję Oświaty .
Czy Komisja tym tematem się zajmowała . Radny się dziwi , że do niego zarządy związków 
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zawodowych z tym problemem się zwracają , gdyż nie jest członkiem tej Komisji . Ponadto radny
poinformował,  że  Burmistrz  prawdopodobnie  wczoraj  odpowiedział  ,  że  ta  sprawa  zostanie
rozpatrzona w najbliższym czasie , czyli nie zajął stanowiska . Zdaniem radnego ta sprawa trwa
przez  długi  czas  ,  to  może warto by było podjąć  jakieś  dyskusje  z  komisjami  i  ze  związkami
zawodowymi , i załagodzić spór . Z tego co p.Welke słyszy nie zostało nic podjęte i ten konflikt
toczy się dalej . Radny Welke apelował o doprowadzenie do spotkania , do ustaleń które sprowadzą
to wszystko na prostą ścieżkę .
Radny A.Luwiński nawiązał do wystąpienia radnego Falkowskiego w kwestii zalewania piwnic na
osiedlu wojskowym  i poinformował , że piwnice  , które były zalewane zostały przez wodociągi i
wspólnotę na przełomie miesiąca lipca i sierpnia naprawione . Została wykonana nowa instalacja .
Radny R.Żembrowski poinformował , że starsi ludzie zwrócili się do niego z  pytaniem czy jest
możliwość  przedłużenia linii komunikacji miejskiej w kierunku marketu Intermarche , ponieważ
od przystanku  na ul.Kościuszki mają jeszcze kawał drogi do  marketów .
Przewodniczący Rady poinformował ,  że odpowiedzi będą udzielone w punkcie 14 . Prosił aby
trzymać się porządku obrad .
Radny P.Śliwiak odniósł się do pytania na poprzedniej sesji zadanego . Stwierdził , że nie został
dobrze  zrozumiany  odnośnie  zatrzymywania  się  samochodów  na  ul.Gdańskiej  .  Wyjaśnił  ,  że
chodziło przy wyjeździe samochodów o chodnik . 

Ad.7- Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta na 2014 rok .
Wszyscy radni otrzymali korektę do projektu uchwały wraz ze zmienionym zał. nr 2 .
Skarbnik Miasta  I.Kilarska omówiła  temat  ,  bazując  na  objaśnieniach  dołączonych do projektu
uchwały .
Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisji Budżetu i Finansów .
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów W.Karaś poinformowała ,  że Komisja pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały .
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję .
W związku z tym , że nikt nie zabrał głosu , Przewodniczący zamknął dyskusję .
Wiceprzewodniczący Rady D.Frąckiewicz zgłosił wniosek o nieodczytywanie w całości projektu
uchwały . 
Innych wniosków nie zgłoszono . 
Przewodniczący Rady poddał wniosek wiceprzewodniczącego pod głosowanie .
Rada Miejska 14 głosami „za” , przy 1 głosie „przeciw” przyjęła wniosek o nieodczytywanie w
całości projektu uchwały przed głosowaniem . Obecnych podczas głosowania było 15 radnych , na
stan 15 . 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie zmian budżetu miasta na
2014 rok .
Rada Miejska 15 głosami „za” podjęła uchwałę . Obecnych podczas głosowania było 15 radnych ,
na stan 15. 
Uchwała Nr XLI/268/14 w sprawie  zmian budżetu miasta na 2014 rok  , stanowi zał. nr 2 do
niniejszego protokołu .

Ad.8- Podjęcie uchwały w sprawie określenia  stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla
          samorządowego zakładu budżetowego Administracji Budynków Komunalnych w
          Braniewie .
Dyrektor Administracji Budynków Komunalnych w Braniewie Z.Dalak omówił temat  , bazując na
uzasadnieniu  dołączonym  do  projektu  uchwały  .  Dyrektor  poinformował,  że  wnioskują  o
następujące kwoty :
1. Dotacja na utrzymanie ogrodu zoologicznego - wnioskują o kwotę 215.459,50 zł , jest to wzrost o
    14% .
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    Dyrektor wyjaśnił , że w ciągu 3 ostatnich lat nie występowali o wzrost dotacji .
2. Dotacja na utrzymanie zieleni w mieście – wnioskują o kwotę 377.707,22 zł , jest to wzrost o
    14,5% .
3. Dotacja na remont budynków i lokali  komunalnych – wnioskują o kwotę 205.250,19 zł , jest to
    wzrost o 20,64%.
4. Dotacja w zakresie działalności podstawowej i utrzymania lokali socjalnych – wnioskują o kwotę
    267.232,40 zł , tj. wzrost o 15,67% .
5. Dotacja w zakresie utrzymania cmentarzy  komunalnych  wnioskują o kwotę 84.596,52 zł .
    Takiej dotacji jeszcze nie było .
Z sumując ww. dotacje to zakład budżetowy występuje o kwotę 1.150.245,83 zł , tj. o wzrost łączny
22,9% . 
Burmistrz H.Mroziński poinformował , że wzrost cen towarów i usług to 0,3% , ponieważ budynki
komunalne to są budynki najstarsze i wymagają remontu , natomiast wzrost to jest o ponad 
200.000 zł . Takie są potrzeby zakładu i one nie są ostateczne . Potrzeby na remont mieszkań są
jeszcze większe . Wspólnota podejmuje uchwałę o funduszu remontowym w określonej wysokości i
gdy miasto  ma  mniejszy udział  w danym budynku  to  musi  dopłacać  .  To co  miasto  może  to
dokłada .
Przewodniczący Rady prosił o opinię Komisji budżetu .
Przewodnicząca Komisji Budżetu i  Finansów W.Karaś poinformowała ,  że Komisja pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały .
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję .
Radny  O.Falkowski  powiedział  zwracając  się  do  dyrektora  ,  że  zapewne  potrzeby  ABK  są
wyliczone dobrze . Co do remontów budynków to by się nie spierał , bo jak p.Burmistrz powiedział
i też myśli  , że to jest potrzebne  , natomiast co do dotacji na utrzymanie zieleni i innych spraw
zdaniem radnego to musi być związane z ilością wykonywanej pracy i ludzi których tam potrzeba .
Radny Falkowski pytał czy wzrósł areał wszystkiego , stąd potrzeba więcej pieniędzy , te sumy nie
są takie małe . 
Dyrektor ABK Z.Dalak wyjaśnił,  że to nie wynika tylko i  wyłącznie ze zwiększenia areału ale
dotyczy to przede wszystkim 4 nowych etatów utworzonych w administracji w dziale utrzymania
zieleni – opieka nad utrzymaniem zieleni , osoby fizyczne , które utrzymują zieleń w mieście : 2
osoby na przestrzeni publicznej  przy ul.Elbląskiej  ,  Sikorskiego i  pl.  Piłsudskiego , Gdańska ,
kolejne 2 osoby  - m.in. przystań ul.Żeglarska , co wynika z projektów unijnych -okres trwałości 5
lat . Miasto zobowiązało się do utrzymania po 2 etaty z ww. terenów . Jest to kwota praktycznie
100.000  zł  -4  etaty   i  mniej  więcej  o  taką  kwotę  występują  na  utrzymanie  zieleni  .  Mają  na
utrzymaniu 26,5 hektara zieleni miejskiej , w tym nasadzenia nowych drzew w przypadku kiedy
wycinają stare , to są drzewa kilkuletnie i koszt 1.000 zł – 1.500 zł za sztukę . 
Radny O.Falkowski zwrócił uwagę , że znowu przewinęła się sprawa przystani .
Radny J.Mróz nawiązał do  ppkt 5 mówiącego o utrzymaniu cmentarzy komunalnych i pytał czy w
tej kwocie jest również przygotowanie części cmentarza do użytku , czy tez nie , chodzi o cmentarz
na ul.Elbląskiej .
Dyrektor ABK poinformował , że jest to koszt wywozu nieczystości i odpadów komunalnych . Do
tej pory zajmowała się tym nasza firma ale w związku ze zmianą ustawy o utrzymaniu czystości i
porządku w gminach od zeszłego roku nie mogą tego robić , zlecają to na zewnątrz w przetargu .
Roczny koszt wywozu odpadów z cmentarzy to jest ok.100.000 zł . 
Radny J.Welke pytał czy dotacje dotyczące dwóch pierwszych pozycji , czyli dotacja na działalność
podstawową i lokale socjale oraz dotacja na remont budynków i lokali komunalnych czy wielkości
dotacji o jaką dyrektor wnioskował uwzględniają łagodzenie skutków , problemu zadłużenia ,  o
które występują wspólnoty mieszkaniowe  .
Dyrektor ABK poinformował,  że w pewnym ,  niewielkim stopniu ,  gdyż dotacje są dopłatą do
świadczenia usług , czyli dopłatą do czynszu . Czynsz nie zawsze we wspólnotach mieszkaniowych 
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w zasobach , które miasto -ABK posiada pokrywa koszty jego utrzymania , czyli ta dotacja jest
dopłatą  pomiędzy faktycznym kosztem ponoszonym przez  miasto  we  wspólnotach  ,  a  tym co
wpłacają  najemcy  .  Wystarcza  to  na  pokrycie  na  bieżąco  funduszu  remontowego  ,  koszty
zarządzania tą nieruchomością , eksploatacje , konserwację . Dług miasta w stosunku do wspólnoty
wynosi 2,5 mln zł . Najemcy w stosunku do ABK mają zaległości ok.2,7 mln zł . Zakładając , że
będą mieli coraz większą ściągalność to będą w  miarę możliwości spłacali zadłużenie do wspólnot
mieszkaniowych .
Wiceprzewodniczący  Rady  D.Frąckiewicz  przypomniał,  że  kiedyś  miasto  jeżeli  chodzi  o
pielęgnację zieleni obsługiwane było przez firmę prywatną , co mogłoby zmniejszyć koszty  za
wykonanie tej  samej  pracy . Czy są uwarunkowywania prawne w tym zakresie ? Czy przepisy
prawne na to pozwalają . Czy takiej możliwości już nie ma ?
Dyrektor ABK powiedział, że jeżeli chodzi o utrzymanie  zieleni przez firmę zewnętrzną , podmiot ,
który prowadzi działalność gospodarczą , to nie są do tego przekonani , że te usługi wychodziłyby
taniej  ,  ponieważ  samorządowy  zakład  budżetowy  ma  możliwości  skorzystania  z  robót
publicznych , czyli osoby z robót publicznych pracują na tych terenach , pracują również najemcy ,
którzy zalegają z opłatami w ramach prac interwencyjnych . Jest wspaniała współpraca z Centrum
Integracji  Społecznej  .  Co roku 10-20 osób pracuje  na terenach zielonych w ramach integracji
zatrudnionych . Zdaniem dyrektora nie byłoby tańsze zlecenie tego zadania firmie zewnętrznej ale
w ramach przetargu jest to możliwe .
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję . 
Wiceprzewodniczący Rady D.Frąckiewicz zgłosił wniosek o nieodczytywanie w całości projektu
uchwały . 
Innych wniosków nie zgłoszono . 
Przewodniczący Rady poddał wniosek wiceprzewodniczącego pod głosowanie .
Rada Miejska 14 głosami „za” , przy 1 głosie „przeciw” przyjęła wniosek o nieodczytywanie w
całości projektu uchwały przed głosowaniem . Obecnych podczas głosowania było 15 radnych , na
stan 15 . 
Przewodniczący Rady poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w sprawie  określenia   stawek
jednostkowych dotacji przedmiotowych dla  samorządowego zakładu budżetowego Administracji
Budynków Komunalnych w  Braniewie .
Rada Miejska 14 głosami „za” , przy 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę . Obecnych
podczas głosowania było 15 radnych , na stan 15. 
Uchwała Nr XLI/269/14 w sprawie  określenia  stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla
samorządowego  zakładu  budżetowego  Administracji  Budynków  Komunalnych  w  Braniewie  ,
stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokołu .

Ad.9 -Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy z organizacjami 
          pozarządowymi oraz podmiotami , o których mowa w art.3 ust.3 z dnia 24 kwietnia 2003 r. o
          działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie na terenie Miasta Braniewa na rok 2015 .
Główny specjalista M.Maludziński  omówił projekt uchwały . Zwrócił uwagę , że Rada poprzednio
przyjmowała uchwałę o współpracy z organizacjami pozarządowymi na lata 2014-2016 .  Kiedy ta
uchwałę Rada podejmowała w zeszłym roku Nadzór Prawny Wojewody stwierdził , że uchwała jest
w porządku ,  zmieniono uchwałę w zakresie  kwot oraz wiedzą ,  że  powinno się na każdy rok
podejmować uchwałę oddzielnie , czyli oprócz wieloletniego programu współpracy na każdy rok
odrębnie  trzeba  taki  program uchwalać  .  Dlatego  idąc  na  przeciw  Nadzorowi  Prawnemu  taką
uchwałę przygotowali  , która nie zmienia żadnego słowa treści uchwały planu wieloletniego ale
dotyczy roku wyłącznie 2015 . Ta uchwała będzie uchwała na podstawie , której będą podejmowane
decyzje w zakresie udziału organizacji pozarządowych w podziale pieniędzy zaplanowanych .
Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisji Kultury , Sportu i Rekreacji .
Przewodniczący Komisji Kultury , Sportu i Rekreacji J.Gawryś poinformował , że Komisja 
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pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały .
Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję .
Nikt nie prosił o głos . Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i zapowiedział przystąpienie do
głosowania .
Wiceprzewodniczący Rady D.Frąckiewicz zgłosił wniosek o nieodczytywanie w całości projektu
uchwały . 
Innych wniosków nie zgłoszono . 
Przewodniczący Rady poddał wniosek wiceprzewodniczącego pod głosowanie .
Rada Miejska 13 głosami „za” , przy 1 głosie „przeciw” przyjęła wniosek o nieodczytywanie w
całości projektu uchwały przed głosowaniem . Obecnych podczas głosowania było 14 radnych , na
stan 15 . Nieobecna była radna E.Siejk .
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały  w  sprawie uchwalenia programu
współpracy z organizacjami   pozarządowymi oraz podmiotami , o których mowa w art.3 ust.3 z
dnia 24 kwietnia 2003 r. o  działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie na terenie Miasta
Braniewa na rok 2015 .
Rada Miejska 14 głosami „za”  podjęła uchwałę . Obecnych podczas głosowania było 14 radnych ,
na stan 15 . Nieobecna była radna E.Siejk .
Uchwała Nr XLI/270/14 w sprawie   uchwalenia programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami ,  o których mowa w art.3 ust.3 z dnia 24 kwietnia 2003 r.  o
działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie na terenie Miasta Braniewa na rok 2015  ,
stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu .

Ad.10 - Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji planu aglomeracji BRANIEWO .
Pan J.Nogal kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Odpadami omówił temat . 
Pan Nogal poinformował , że Gmina Miasta Braniewa realizując obowiązek wynikający z ustawy -
Prawo wodne wyznacza granice aglomeracji . Aglomeracja są tereny zurbanizowane  na których
żyje człowiek i wytwarza odpady stałe , i płynne . W skład aglomeracji Braniewo-nazwa Braniewo
wchodzi Gmina Miasta Braniewo i gmina wiejska Braniewo . Realizując ten obowiązek w 2011
roku przystąpiliśmy z Urzędem Marszałkowskim do nowelizacji zmian granic aglomeracji . Było to
podyktowane zaprzestaniem m.in. produkcji w browarze i przyłączenia , włączenia w aglomerację
gminy wiejskiej  Szyleny Kolonii   .  W związku z powyższym projekt  otrzymany od Marszałka
celem  zaopiniowania  ,  jest  to  to  co  wypracowali  z  gmina  wiejską  Braniewo  i  z  Urzędem
Marszałkowskim i rekomendują to do zaopiniowania .
Przewodniczący Rady prosił o opinię przewodniczącego Komisji Polityki Gospodarczej .
Przewodniczący  Komisji  Polityki  Gospodarczej  A.Luwiński  poinformował  ,  że  Komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały .
Przewodniczący Rady otworzył dyskusje .
W związku z tym , że nikt nie zabrał głosu , Przewodniczący Rady zamknął dyskusję .
Wiceprzewodniczący Rady D.Frąckiewicz zgłosił wniosek o nieodczytywanie w całości projektu
uchwały . 
Innych wniosków nie zgłoszono . 
Przewodniczący Rady poddał wniosek wiceprzewodniczącego pod głosowanie .
Rada Miejska 13 głosami „za” , przy 1 głosie „przeciw” przyjęła wniosek o nieodczytywanie w
całości projektu uchwały przed głosowaniem . Obecnych podczas głosowania było 14 radnych , na
stan 15 . Nieobecna była radna E.Siejk .
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji
planu aglomeracji BRANIEWO .
Rada Miejska 15 głosami „za”  podjęła uchwałę . Obecnych podczas głosowania było 14 radnych ,
na stan 15 . Nieobecna była radna E.Siejk .
Uchwała Nr XLI/271/14 w sprawie zaopiniowania propozycji planu aglomeracji BRANIEWO , 
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która stanowi zał. nr 5 do niniejszego protokołu .

Ad.11- Podjęcie uchwały w sprawie skargi z dnia 22 września 2014 roku oznaczonej  numerem
            Or.1510.9.2014 na działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w
            Braniewie .
Sekretarz  Miasta  M.Suprynowicz  omówiła  temat  ,  korzystając  z  uzasadnienia  ,  które  stanowi
załącznik do projektu uchwały.
Przewodniczący Rady poprosił przewodniczącą Komisji Spraw Społecznych o opinię .
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych H.Piotrowska .
Przewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych  H.Piotrowska  poinformowała  ,  że  Komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały .
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję .
W związku z tym , że nikt nie zabrał głosu , Przewodniczący Rady zamknął dyskusję .
Wiceprzewodniczący Rady D.Frąckiewicz zgłosił wniosek o nieodczytywanie w całości projektu
uchwały . 
Innych wniosków nie zgłoszono . 
Przewodniczący Rady poddał wniosek wiceprzewodniczącego pod głosowanie .
Rada Miejska 14 głosami „za” , przy 1 głosie „przeciw” przyjęła wniosek o nieodczytywanie w
całości projektu uchwały przed głosowaniem . Obecnych podczas głosowania było 15 radnych , na
stan 15 . 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie skargi z dnia 22 września
2014 roku oznaczonej   numerem Or.1510.9.2014 na działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka
Pomocy Społecznej w  Braniewie .
Rada Miejska 15 głosami „za”  podjęła uchwałę . Obecnych podczas głosowania było 15 radnych ,
na stan 15 . 
Uchwała Nr XLI/272/14 w sprawie w sprawie skargi z dnia 22 września 2014 roku oznaczonej
numerem Or.1510.9.2014  na  działalność  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy Społecznej  w
Braniewie  , która stanowi zał. nr 6 do niniejszego protokołu .

Ad.12 - Podjęcie uchwały w sprawie skargi na Burmistrza Miasta Braniewa z dnia 20 września  
             2014  roku oznaczonej  numerem Or.1510.10.2014 .
Sekretarz  Miasta  M.Suprynowicz  omówiła  temat  ,  korzystając  z  uzasadnienia  ,  które  stanowi
załącznik do projektu uchwały.
Przewodniczący Rady poprosił przewodniczącą Komisji Spraw Społecznych o opinię .
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych H.Piotrowska .
Przewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych  H.Piotrowska  poinformowała  ,  że  Komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały .
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję .
W związku z tym , że nikt nie zabrał głosu , Przewodniczący Rady zamknął dyskusję .
Wiceprzewodniczący Rady D.Frąckiewicz zgłosił wniosek o nieodczytywanie w całości projektu
uchwały . 
Innych wniosków nie zgłoszono . 
Przewodniczący Rady poddał wniosek wiceprzewodniczącego pod głosowanie .
Rada Miejska 14 głosami „za” , przy 1 głosie „przeciw” przyjęła wniosek o nieodczytywanie w
całości projektu uchwały przed głosowaniem . Obecnych podczas głosowania było 15 radnych , na
stan 15 . 
Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie projekt  uchwały w sprawie skargi  na Burmistrza
Miasta Braniewa z dnia 20 września  2014  roku oznaczonej  numerem Or.1510.10.2014 .
Rada Miejska 15 głosami „za”  podjęła uchwałę . Obecnych podczas głosowania było 15 radnych ,
na stan 15 . 
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Uchwała Nr XLI/273/14 w sprawie  skargi na Burmistrza Miasta Braniewa z dnia 20 września
2014   roku  oznaczonej   numerem  Or.1510.10.2014  ,  która  stanowi  zał.  nr  6  do  niniejszego
protokołu .

Ad.13- Podjęcie uchwały w sprawie skargi z dnia 8 października 2014 roku oznaczonej  numerem
            Or.1510.11.2014 na działanie Burmistrza Miasta Braniewa .
Sekretarz  Miasta  M.Suprynowicz  omówiła  temat  ,  korzystając  z  uzasadnienia  ,  które  stanowi
załącznik do projektu uchwały.
Przewodniczący Rady poprosił przewodniczącą Komisji Spraw Społecznych o opinię .
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych H.Piotrowska .
Przewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych  H.Piotrowska  poinformowała  ,  że  Komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały .
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję .
W związku z tym , że nikt nie zabrał głosu , Przewodniczący Rady zamknął dyskusję .
Wiceprzewodniczący Rady D.Frąckiewicz zgłosił wniosek o nieodczytywanie w całości projektu
uchwały . 
Innych wniosków nie zgłoszono . 
Przewodniczący Rady poddał wniosek wiceprzewodniczącego pod głosowanie .
Rada Miejska 14 głosami „za” , przy 1 głosie „przeciw” przyjęła wniosek o nieodczytywanie w
całości projektu uchwały przed głosowaniem . Obecnych podczas głosowania było 15 radnych , na
stan 15 . 
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  skargi  z  dnia  8
października 2014 roku oznaczonej  numerem  Or.1510.11.2014 na działanie Burmistrza Miasta
Braniewa Rada Miejska 15 głosami „za”  podjęła uchwałę . Obecnych podczas głosowania było 15
radnych , na stan 15 . 
Uchwała Nr XLI/274/14 w sprawie  skargi z dnia 8 października 2014 roku oznaczonej  numerem
Or.1510.11.2014 na działanie Burmistrza Miasta Braniewa  , która stanowi zał. nr 7 do niniejszego
protokołu .

Ad.14- Odpowiedzi na interpelacje i zapytania .
Burmistrz H.Mroziński odnośnie przedszkola wojskowego Burmistrz poinformował, że przedszkole
zostanie przejęte od 31 sierpnia 2015 r. W budżecie są już pieniądze na ten cel zaplanowane . Ilość
dzieci jaka do przedszkola wojskowego mogłaby się zmieścić w przedszkolach funkcjonujących na
terenie Braniewa to jeżeli będzie taka potrzeba , a myśli Burmistrz , że będzie taka potrzeba żeby
uruchomić  punkt przedszkolny , bo zgłaszają mieszkańcy , że miejsc w przedszkolach nie ma .
Odnośnie  szkół -  Burmistrz  poinformował  ,  że  zatrudniony został  mediator  .  Burmistrz  był  w
kuratorium ,  rozmawiał  z  panią  kurator  i  pytał  co  w tej  chwili  można  zrobić  i  jakie  wdrożyć
postępowanie . Pani kurator powiedziała, że te zarzuty , które są  to są zarzuty , którymi oni się nie
zajmą . Kurator poleciła aby Burmistrz zatrudnił mediatora . Mediator na razie zaczął od jednej
szkoły , a później pójdzie do drugiej szkoły i będzie badał sytuacje . Burmistrz stwierdził , że są to
konflikty typowo personalne . Kurator  Burmistrzowi powiedziała , że w każdym środowisku są
takie konflikty .  To nie jest tylko w Braniewie . Wszędzie tam gdzie ktoś ma pół etatu stwierdził ,
ktoś ma cały etat , ponieważ tych godzin ubywa , dzieci ubywa , to te konflikty mają miejsce . W
związku z tym ,  jest  mediator  ,  który zaczął swoją prace od poniedziałku .  Tą sprawę traktują
bardzo poważnie . Chcą zobaczyć jakie są przyczyny konfliktów  . W każdej szkole jest konflikt
personalny między dyrekcją , a jakimś pracownikiem  . To nie jest przypadek odosobniony . Sprawy
sądowe są takie , że ktoś kto ma pół etatu skarży , że powinien mieć cały etat . Naszym zadaniem ,
zgodnie z prawem dyrektor działa , nie łamie przepisów prawa , a sąd nakazuje zatrudnić na cały
etat-powiedział  Burmistrz  .  Odnośnie  sprawy gazu Burmistrz  poinformował  ,  że  spotkał  się  z
oligarchą rosyjskim przed konfliktem ukraińskim , właścicielem Glob Terminalu , który ma wiele 
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firm w Polsce , na całym świecie . Ma również rafinerie w Kazachstanie . Burmistrz stwierdził, że
oni więcej wiedzą niż my . Burmistrz zwrócił uwagę , że wchodzi ustawa o partnerstwie publiczno-
prywatnym .   Co miasto  może dać  żeby ten  oligarcha  wybudował   sieć  gazowniczą  w całym
mieście ?  Oligarcha ma olbrzymie pieniądze . Trzeba wrócić do tego tematu . Może sytuacja się
uspokoi . Burmistrz poinformował , że kiedy był na strajku górników i kiedy przyjechał protan-
butan do naszego Glob Terminal to górnicy ich nie wpuszczali . Przyjechał dyrektor – Prezes firmy
i prosił żeby coś zrobić , bo on nie ma nic wspólnego z węglem ale górnicy nie chcą przepuścić
gazu , że ma zobowiązania w stosunku do innych , bo to nie jest tak , że gaz przyjeżdża i jest tutaj
przechowywany  .  Burmistrz  był  na  tym strajku  .  Jest  niepewna  sytuacja  polityczna  .  To  jest
przyszłość Braniewa . Są ludzie , którzy mają wielkie pieniądze , inwestują . Dlaczego nie mieliby
inwestować w Braniewie ? W Mamonowie jest gaz . Burmistrz powiedział , że każdy Burmistrz się
boi  partnerstwa publiczno-prywatnego ,  bo wszyscy się  obawiają  ,  że  ktoś  coś  nie  tak  zrobi  .
Burmistrz stwierdził , że niedopełnienie obowiązków to jest drobna sprawa . Przykładem jest Pani
Burmistrz Fromborka nad czym Burmistrz ubolewa , bo ona nic nie zrobiła . Ona zrobiła więcej niż
mogła , bo oddała pieniądze i mimo wszystko została ukarana . Według Burmistrza partnerstwo
publiczno-prywatne się rozwinie .  Na zachodzie się rozwija .  W tej chwili są szkolenia . Może
odważnie  do tego podejdziemy .  To jest  szansa dla  Braniewa .  Odnośnie szaletów miejskich ,
Burmistrz poinformował , że mają w projekcie budżetu uwzględniony szalet na ul.Fromborskiej ,
który trzeba zmienić na nowy . Ulica Kościuszki - musi być odpowiednie miejsce na szalet żeby
ładnie  wyglądało  miasto  .  Walczą  w  tej  chwili  ze  sklepami  wielopowierzchniowymi  .  Sklep
Biedronka nie ma toalet , a musi mieć , sanepid tym się nie zajmuje .  Piszą pisma do Nadzoru
Budowlanego , Straż Miejska sprawdza toalety w sklepach wielopowierzchniowych  , ponieważ jest
przepis  który mówi , że sklepy wielopowierzchniowe muszą mieć toalety . Sklep Intermarche ma
toaletę . Burmistrz stwierdził , że nie mogą zmusić właścicieli dużych sklepów do tego żeby ich
sklepy miały toalety , od tego jest Nadzór Budowlany , służby sanitarne . Burmistrz powiedział , że
czasami  są  bezsilni.  Odnośnie  Straży  Miejskiej   Burmistrz  poinformował  ,  że  jest  procedura
wdrożona  .  Jest  u  p.Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  złożony  wniosek   .  Najpierw  będzie
pracowała komisja  . Burmistrz powiedział , że chciałby się zapytać wnioskodawców czy wiedzą
jakie zadania ma Straż Miejska .  Czy gro mieszkańców Braniewa wie czym zajmuje się  Straż
Miejska ? Straż Miejska nie zajmuje się fotoradarami . U nas nie ma fotoradarów . Były naciski
żeby w Braniewie postawić fotoradary , np. na ul.Sikorskiego  , ul.Elbląskiej gdzie miliony miasto
by  zbijało  na  tym  .  U  nas  Straż  Miejska  zajmuje  się   nie  bezpieczeństwem  ,  a  sprawami
porządkowymi . Państwo wiecie jakie to są zadania . Jest to ogrom zadań . Będzie dyskusja na ten
temat na komisji . Straż Miejska odpowiada za porządek , a nie za bezpieczeństwo , a jest tylko
trzech strażników .   Odnośnie wydatkowania środków Burmistrz poinformował, że wszystkie dane
przekażą pisemnie dlatego że dzisiaj  nie  są w stanie  to  podać  ,  nie  są  przygotowani  .  Do 21
listopada  trwa obecna kadencja Rady Miejskiej stąd Burmistrz myśli , że komisje będą się zbierały
i te dane , które są potrzebne zostaną przygotowane . Odnośnie skye parku na ul.Wodnej Burmistrz
poinformował,  że zlecona została  naprawa lampy -  koszt  4.000 zł  i  zapewnił  ,  że  pozostałymi
sprawami  również  się  zajmą  .  Odnośnie  przedłużenia  linii  komunikacji  miejskiej do  marketu
Intermarche Burmistrz poinformował , że rozmawiał z firmami  Intermarche , Bricomarche  , które
na swój koszt płaciłyby do PKS niewielkie pieniądze . Autobus mógłby zajeżdżać na plac . Mówili
o tym . Jak były te sklepy otwierane to mówiono , że będzie specjalna linia uruchomiona przez te
sklepy  Braniewo-Kaliningrad  .  Teraz  nie  ma  takiej  potrzeby  bo  Rosjanie  jeżdżą  .  Mieli  takie
zamiary i mogą wrócić do tej rozmowy czy są zainteresowani , bo to w interesie tych firm leży żeby
tych ludzi jak najwięcej by przyjeżdżało . To jest niewielki koszt i dla miasta jest to niewielki koszt
i na pewno do tego tematu wrócą , bo jest przetarg na dowóz . Burmistrz myśli , że tą trasę można
wydłużyć .  Nie wszystkie  przystanki  autobusowe są miasta  .  Odnośnie Dworca PKP Burmistrz
zwrócił uwagę , że tylko rosyjski autobus się tam zatrzymuje , ponieważ PKP zażyczyło sobie takie
opłaty od PKS , że PKS zatrzymuje się na ul.Kościuszki . Budynek PKS przy dworcu został 
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rozebrany . Odnośnie dworca Burmistrz poinformował, że próbowali się dowiedzieć jakie są koszty
ogrzewania  ich  mieszkań   .  Jest  tam  ogrzewanie  na  olej  ,  czyli  najdroższe  .  Jeden  dyrektor
odpowiada za infrastrukturę , a za ogrzewanie jeszcze kto inny , a za toaletę jeszcze ktoś inny . Taki
jest  tam  podział  kompetencji  .  Burmistrz  powiedział,  że  ubolewają  ,  że  ten  dworzec  nie  jest
wykorzystany . Burmistrz przypomniał , że na jego wniosek , jak były roboty zewnętrzne to Nadzór
Budowlany musiał przymusić PKP do remontu i wtedy znalazły się pieniądze i część szczytowa
została wyremontowana . Kwestia przejęcia , to jest kwestia kosztów , utrzymania tego . Odnośnie
basenu Burmistrz powiedział, że pieniędzy ma starczyć do końca roku i tak jest wyliczone , że do
końca roku miasto nic już nie dopłaca . Nasze dzieci korzystają z basenu bezpłatnie od 8.00 do
14.00 każda szkoła . Odnośnie ul.Mielczarskiego , Sikorskiego Burmistrz poinformował, że  piszą
pisma w sprawie przejść dla pieszych , jeżeli nie jest to ulica miasta … . Na spotkaniu z ministrem,
który jest również posłem mówił , że nie może być tak , że jest kilku właścicieli na terenie miasta
Braniewa ulic . My jesteśmy petentami . Muszą prosić aby zrobiono ulicę wojewódzką . Mamy
tylko 10 km dróg gminnych , a ponad 20 to są drogi powiatowe , 4 wojewódzkie i 3 krajowe . Teraz
będzie  robiony chodnik  na  ul.Elbląskiej  ,  to  zadanie  realizuje  Urząd  Marszałkowski  my tylko
dopłacamy . Burmistrz zapewnił,  że szczegółowo odpowie na wszystkie  tematy ważne , bo te
tematy  są  ważne  dla  naszych  mieszkańców  .Przewodniczący  Rady  powiedział  ,  że  został
zobowiązany do udzielenia odpowiedzi Panu radnemu Welke . Przewodniczący poinformował, że
dokumenty które  wpłynęły do biura  Rady od związków zawodowych i  osób zainteresowanych
przekazał  przewodniczącej   Komisji  Oświaty   i  czeka  na  odpowiedź  ,  ponieważ  czuje  się
zobowiązany aby poinformować o kolejnych krokach .
Przewodnicząca Komisji Oświaty M.Drozdowska , że Komisja Oświaty 2-krotnie zajmowała się
już  tematem .  W ubiegły   tygodniu  było  posiedzenie  Komisji  ,  na  którym Komisja  uzyskała
odpowiedź ze strony Burmistrza i wie , że ta Pani została przywrócona do pracy . Gdyby Państwa
interesowało  szczegółowe  opinie  poszczególnych  członków   Komisji  ,  to  są  do  wglądu  w
protokołach z posiedzenia Komisji .  Każdy temat , który był kierowany do Komisji jest bardzo
dokładnie analizowany i ten przypadek , o którym mowa to nie jest to jedyny trudny temat z jakim
Komisja  miała  do  czynienia  .   Każda  sytuacja  trudna  ,  członkowie  komisji  to  są  również
nauczyciele , którzy znają bardzo dokładnie jak zrealizować powyższy temat , zarówno z pozycji
nauczyciela jak i z pozycji dyrektora . Przewodnicząca komisji kończąc wypowiedź powiedziała ,
że Pan Przewodniczący Rady udzieli odpowiedzi na piśmie posiłkując się stanowiskiem komisji . 
Przewodniczący Rady przypomniał , że Burmistrz na resztę pytań udzieli odpowiedzi na piśmie .
Następnie Przewodniczący zamknął punkt 14 i przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku
obrad .

Ad.15- Sprawy różne .
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  Naczelnik  Urzędu  Skarbowego  w  Braniewie  przysłał
pismo odnośnie  oświadczeń majątkowych .  Przewodniczący Rady prosił  wszystkich radnych o
zapoznanie się z ww. pismem  w biurze Rady . Następnie Przewodniczący przypomniał , że na
obchody 11 Listopada – Święto Niepodległości wszyscy radni otrzymali zaproszenia , stąd poczet
sztandarowy będzie potrzebny . Przewodniczący pytał radnych czy chcą zabrać głos .
Nikt się nie zgłosił .
Przewodniczący Rady pytał czy ktoś z sali chce zabrać głos .
Nikt się nie zgłosił .
Przewodniczący zamknął punkt 15 i przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad .

Ad.16 - Zakończenie obrad .
Przewodniczący Rady powiedział – nasza sesja jest prawdopodobnie ostatnią sesją , ponieważ 21
listopada kończy się ta kadencja . Możliwe , że Burmistrz będzie do 21 listopada jakieś tematy
kierował do Rady ale na dzień dzisiejszy wynika , że jest to sesja ostatnia . Cztery lata wspólnej 
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pracy zaowocowały tym , co p.Burmistrz przedstawił , pracy dla dobra mieszkańców dla naszego
kochanego  Braniewa  .  Przewodniczący  Rady  podziękował  wszystkim  pracownikom  Urzędu
Miasta  ,  wszystkim  dyrektorom  jednostek  organizacyjnych   ,  w  imieniu  wszystkich  radnych
podziękował wszystkim mieszkańcom Braniewa za wyrozumiałość , nie wszystko można załatwić ,
nie zrealizowali jeszcze wiele rzeczy  ale następni radni , którzy przyjdą  będą mogli podnieść te
tematy  i  będą  starali  się  rozwiązywać  i  kolejne  tematy  będą  poruszone  ,  i  zamknięte  .
Przewodniczący zapowiedział  ,  że  Burmistrz  jest  przygotowany do zabrania  głosu  .  Ponownie
Przewodniczący wszystkim bardzo serdecznie podziękował radnym za to że potrafili pochylić się
nad  wszystkimi problemami , nie tylko łatwymi ale również trudniejszymi , że  na posiedzeniach
komisji  bardzo  często  radni  się  nie  zgadzali  ,  zdania  na  poszczególne  tematy  na  komisjach
wypracowywali  dlatego  sesje  były  spokojniejsze  .  Następnie  Przewodniczący  oddał  głos
Burmistrzowi .
Burmistrz H.Mroziński powiedział , że praca z Radą  to była wielka przyjemność . Była wymiana
poglądów w sposób kulturalny , każdy rzeczowo przekazywał swoje uwagi merytoryczne . Nie było
napaści , bo czasami spotkali się z różnymi sytuacjami . Była ze strony Rady wyrozumiałość , że
wszystko  można  zrobić  i  dlatego  dzisiaj  Burmistrz  chce  podziękować  radnym  .  Szczególne
podziękowania Burmistrz skierował do Pań Radnych , 4 osoby , które są zawsze z nimi . Burmistrz
powiedział , że dziękuje dla Pani Ewy Siejk , dla Pani Walentyny Karaś , dla Pani doktor Hanny
Piotrowskiej , dla Pani dyrektor , która sama zrezygnowała z pracy Marii Drozdowskiej . Burmistrz
powiedział, że nie będzie wymieniał kto to robił , bo każdy z radnych coś wniósł , wnosił i będzie
wnosił   do  Braniewa  .  Wszyscy radni  znani  są  wszędzie  .  Spotykał  się  Burmistrz  z  wieloma
osobami , w wielu miejscach i wszyscy ludzie znają swego radnego . Jak Burmistrz był na osiedlu
wojskowym w niedzielę o godz.20.20 tam gdzie się buduje drogę , za którą jest m.in. A.Luwiński
odpowiedzialny , to dzięki dobrej współpracy radnych i Wojskowej Agencji Mieszkaniowej to ta
droga powstaje . Pan T.Barycki angażował się w sprawie oświetlenia garaży i drogi . Nigdy nie było
tak  żeby uwagi nie były brane pod uwagę . Szpital , problem ma powiat , ponieważ przekazaliśmy
jako miasto 10.000 zł , a oni nie wiedzą jak te pieniądze skonsumować i muszą szukać jakiegoś
rozwiązania . Burmistrz  podziękował wszystkim i życzył powodzenia w wyborach .  Burmistrz
powiedział , że jak się idzie koło basenu czy koło amfiteatru , czy plac zabaw . Ludzie gdzie jest
siłownia  …. ludzie po wylewach dziękowali mówiąc , że z tego korzystają . Następnie Burmistrz i
jego Zastępca wspólnie z  Przewodniczącym Rady podziękował Paniom Radnym za współpracę
wręczając kwiaty , pamiątkowe zdjęcie ze wszystkimi radnymi , Burmistrzem H.Mrozińskim i z-cą
Burmistrza J.Maziarzem oraz podziękowania na piśmie od Przewodniczącego Rady za współpracę. 
Następnie Przewodniczący Rady podziękował w imieniu radnych p.M.Krawczyk podinspektor ds.
obsługi Rady Miejskiej za wszystko , za oddanie , za zaangażowanie .
Przewodniczący  Rady wspólnie  z  burmistrzami  podziękował  wiceprzewodniczącym  Rady oraz
wszystkim radnym za współpracę , wręczając podziękowania na piśmie oraz pamiątkowe zdjęcie
jw. 
Przewodniczący Rady  podziękował burmistrzom za współpracę i wręczył pamiątkowe zdjęcie .
Przewodniczący Rady poinformował , że będą przygotowane zdjęcia w większym formacie obecnej
Rady oraz Rady z poprzedniej kadencji i będą umieszczone na sali konferencyjnej .
Burmistrz H.Mroziński podziękował Przewodniczącemu Rady za współpracę .
Przewodniczący Rady ponownie podziękował wszystkim za współpracę i wszystkim którzy startują
życzył wygrania .
Wobec zrealizowania porządku obrad , Przewodniczący Rady o godz.11.45 zamknął XLI sesję .
Sesja Rady Miejskiej została nagrana na płytę DVD i znajduje się w biurze Rady Miejskiej jako 
materiał archiwalny .

Protokół sporządziła : Mariola Krawczyk                                                        Przewodniczący                          
                                Podinspektor ds. obsługi Rady Miejskiej                 Rady Miejskiej w Braniewie                
                                                                                                                          Tadeusz Barycki
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W załączeniu :
1. Lista obecności .
2. Uchwała Nr XLI/268/14 Rady Miejskiej w Braniewie z dnia 4 listopada  2014 r.  w sprawie
    zmian  budżetu miasta na 2014 rok .
3. Uchwała Nr XLI/269/14 Rady Miejskiej w Braniewie z  dnia 4 listopada 2014 r.  w sprawie
    określenia  stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu
    budżetowego Administracji Budynków Komunalnych w Braniewie .
4. Uchwała Nr XLI/270/14 Rady Miejskiej w Braniewie z dnia 4 listopada 2014 r. w sprawie 
    uchwalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami , o których
    mowa w art.3 ust.3 w ustawie z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności  pożytku publicznego i o
    wolontariacie na terenie Miasta Braniewa na rok 2015 .
5. Uchwała  Nr XLI/271/14 Rady Miejskiej w Braniewie z dnia 4 listopada 2014 r. w sprawie
    zaopiniowania propozycji planu aglomeracji BRANIEWO .
6. Uchwała  Nr XLI/272/14 Rady Miejskiej w Braniewie z dnia 4 listopada 2014 r.  w sprawie
    skargi z dnia 22 września 2014 roku oznaczonej  numerem Or.1510.9.2014 na  działalność
    Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Braniewie .
7. Uchwała  Nr XLI/273/14 Rady Miejskiej w Braniewie z dnia 4 listopada 2014 r. w sprawie
    skargi na Burmistrza Miasta Braniewa z dnia 20 września 2014  roku oznaczonej  numerem
    Or.1510.10.2014  .
8. Uchwałę  Nr XLI/274/14 Rady Miejskiej w Braniewie z dnia 4 listopada 2014 r.  w sprawie
    skargi z dnia 8 października 2014 roku oznaczonej  numerem Or.1510.11.2014 na działanie
    Burmistrza Miasta Braniewa .


